

<b>LIGUE DE HOCKEY DE LA CÔTE NORD</b>  <b>CONSEIL D'ADMINISTRATION</b>  <b>Deuxième réunion ordinaire</b>  <b>PROCÈS-VERBAL : 2024-11-19</b>  <b>Centre KC Irving de Bathurst &amp; Virtuel</b>		<b>NORTH SHORE HOCKEY LEAGUE</b>  <b>BOARD OF DIRECTORS</b>  <b>Second regular meeting</b>  <b>MINUTES : 2024-11-19</b>  <b>KC Irving Centre of Bathurst &amp; Virtual</b>
--	---	--

**PRÉSENT (E) / PRESENT :**

CONSEIL EXÉCUTIF / EXECUTIVE COUNCIL		
Patrick DeGrace	Président / President	Fin du terme mai 2025/End of term May 2025
Patrice Godin	Secrétaire-Trésorier / Secretary-Treasurer	Fin du terme mai 2025/End of term May 2025
CONSEIL D'ADMINISTRATION / BOARD OF DIRECTORS		

**EN PERSONNE / IN PERSON**

Rachelle Aubé-Roy	Directeur / Director	Baie Des Chaleurs
Brian Schryer	Directeur / Director	Bathurst
Julie Lord	Directeur / Director	Bathurst
Marco Plourde	Directeur / Director	Péninsule Acadienne

**VIRTUEL / VIRTUAL**

Amanda McNeil	Directeur / Director	Renous
Troy Arseneault	Directeur / Director	Restigouche Nord
Missy Syrnyk	Directeur / Director	Sunny Corner

**OBSERVATEUR / OBSERVER:**

Lee Benoit	Directeur de District / District Director	CHMNB / NBMHC – District 10
------------	---	-----------------------------

**ABSENT/ABSENT**

Jonathan Comeau	Vice-Président / Vice-President	Fin du terme mai 2026/End of term May 2026
Daniel Roussel	Programmeur-Statisticien / Scheduler-Statistician	Fin du terme 2023/End of term May 2023
Éric Friolet	Directeur / Director	Baie Des Chaleurs
Danica Farine	Directeur / Director	Bathurst
Linwood Dunham	Directeur / Director	Miramichi
Pierre Morais	Directeur / Director	Péninsule Acadienne
Jason McNeil	Directeur / Director	Renous
Candace Roy	Directeur / Director	Restigouche Nord
Charity Holloway	Directeur / Director	Restigouche Nord
Éric Gallant	Directeur / Director	Rogersville
Joelle Leblanc	Directeur / Director	Rogersville

Ian Donald	Directeur de District / District Director	CHMNB / NBMHC – District 08
Francine Albert	Directeur de District / District Director	CHMNB / NBMHC – District 09
Éric Pelletier	Directeur de District / District Director	CHMNB / NBMHC – District 11

La réunion du Conseil d'administration de la Ligue de hockey mineur de la Côte Nord a eu lieu le 19 novembre 2024 à 19h00, au Centre KC Irving de Bathurst et virtuellement.

The meeting of the North Shore Minor Hockey League's Board of Directors was held on November 19, 2024 at 7:00 p.m., at the KC Irving Centre in Bathurst and virtually.

## 1. MOT DE BIENVENUE DU PRÉSIDENT D'ASSEMBLÉE

Le président, Patrick DeGrace, a appelé la réunion à l'ordre à 19h30 et a souhaité la bienvenue à tous.

## 2. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Patrick DeGrace, présenta l'Ordre du jour préparé pour la réunion et demanda s'il y avait des items à ajouter à l'Ordre du jour.

### 7.9.1 Harcèlement des arbitres

#### PROPOSITION

**PROPOSÉ PAR** Julie Lord et **APPUYÉ PAR** Brian Schryer **QUE** l'ordre du jour soit accepté tel que présenté et modifié.

**PROPOSITION ACCEPTÉE À L'UNANIMITÉ**

## 3. PROCÈS-VERBAL DE LA RÉUNION PRÉCÉDENTE

Patrice Godin, a soumis le Procès-Verbal de la réunion du 8 octobre 2024.

#### PROPOSITION

**PROPOSÉ PAR** Rachelle Aubé Roy et **APPUYÉ PAR** Missy Syrnyk **QUE** le procès-verbal du 8 octobre 2024 soit accepté tel que présenté.

**PROPOSITION ACCEPTÉE À L'UNANIMITÉ**

## 4. AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÈS-VERBAL

Troy Arseneault a demandé qui avait émis les formulaires pour les horaires par surface de glace et pourquoi il y avait des parties non cédulées au bas de certains horaires. Il fait référence aux minutes du 8 octobre 2024, point 7.7 Personnes responsables des horaires par surface de glace.

Patrice Godin lui a répondu que c'était Daniel Roussel qui a fournis les formulaires pour les horaires de glace aux clubs communautaires.

Pour ce qui est des parties non cédulés, Patrice Godin explique que ces parties n'avaient pas été cédulées car on n'avait pas fournis assez d'heures de glace à Daniel Roussel pour qu'il puisse placer toutes les parties à l'horaire. C'est maintenant au personnel des équipes et aux cédulateurs des clubs communautaires de céduler ces parties. Une fois qu'une date

## 1. OPENING REMARKS BY CHAIRPERSON

The President, Patrick DeGrace, called the meeting to order at 7:30 p.m. and welcomed everyone.

## 2. APPROVAL OF AGENDA

Patrick DeGrace presented the Agenda for the meeting and asked if there were any items to be added onto the Agenda.

### 7.9.1 Harassment of referees

#### MOTION

**MOVED BY** Julie Lord and **SECONDED BY** Brian Schryer **THAT** the agenda be accepted as presented and modified.

**MOTION UNANIMOUSLY CARRIED**

## 3. MINTUES OF PREVIOUS MEETINGS

Patrice Godin, submitted the Minutes for the October 8rd, 2024 meeting.

#### MOTION

**MOVED BY** Rachelle Aubé Roy **SECONDED BY** Missy Syrnyk **THAT** the Minutes of October 8th, 2024 be accepted as presented.

**MOTION UNANIMOUSLY CARRIED**

## 4. BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES

Troy Arseneault asked who issued the forms for schedules by ice surface and why there were unscheduled games at the bottom of some schedules. He was making reference to the minutes of October 8, 2024, point 7.7 Persons responsible for schedules by ice surface.

Patrice Godin replied that it was Daniel Roussel who provided the forms for ice schedules to the community clubs.

As for the unscheduled games, Patrice Godin explains that these games had not been scheduled because not enough ice times had been provided to Daniel Roussel so that he could place all the games on the schedule. . It is now up to team staff and community club schedulers to schedule these games. Once a date and time is identified for a game, send the details to Daniel Roussel.

et une heure est identifié pour une partie, en faire parvenir les détails à Daniel Roussel.

Plusieurs des parties en bas des horaires sont des parties entre équipes du même club communautaire et peuvent être cédulées sur la semaine.

## 5. CORRESPONDANCE

Patrice Godin dit avoir été contacté par Pierre Morais qui s'informait des taux pour rejoindre Gamesheet. Il y aurait eu une équipe de la Péninsule Acadienne qui était intéressée. Patrice dit avoir fournis l'information à Pierre Morais et n'a pas eu d'autres nouvelles.

## 6. RAPPORT DE L'EXÉCUTIF

### 6.1 Rapport du Président

Patrick DeGrace dit qu'il y a eu une situation où la partie fut jouée avec des périodes de 12 minutes. La situation fut réglée.

### 6.2 Rapport du Vice-Président

Absent.

### 6.3 Rapport du Secrétaire/Trésorier

Patrice Godin dit qu'il a soumis par courriel les rapports financiers à jour.

Il dit aussi que dans les prochains jours, qu'il va émettre la facturation pour les clubs communautaires. La facturation est basée sur une prédiction des coûts pour la saison 2024-2025.

### 6.4 Rapport du Programmeur-Statisticien

Absent

## 7. AFFAIRES NOUVELLES

### 7.1 Modifications aux Règlements

Voir annexe 1.

Les avis de modification 1 et 2 furent votés en bloc et furent adoptés à l'unanimité.

### 7.2 Protocoles pour remettre une partie

Patrice Godin explique que les Protocoles ont été distribués à toutes les équipes de la Ligue.

### 7.3 Gamesheet Inc.

Restigouche Nord est le seul club communautaire à se servir de la plateforme Gamesheet Inc. Pour 2024-2025, les frais sont de 60.00\$ pour les équipes C et de 85.00\$

Many of the games at the bottom of the schedule are games between teams from the same community club and can be scheduled during the week.

## 5. CORRESPONDENCE

Patrice Godin says he was contacted by Pierre Morais who was inquiring about rates for joining Gamesheet. There would have been a team from the Acadian Peninsula that was interested. Patrice said he provided the information to Pierre Morais and had no further news.

## 6. EXECUTIVES' REPORTS

### 6.1 President's Report

Patrick DeGrace said there was a situation where the game was played in 12-minute periods. The situation was resolved.

### 6.2 Vice-President Report

Absent.

### 6.3 Secretary/Treasurer's Report

Patrice Godin says that he has submitted by e-mail the up to date financial reports.

He also states that in the next few days, he will issue the billing for the community clubs. The billing is based on a prediction of the cost of the 2024-2025 season.

### 6.4 Scheduler-Statistician Report

Absent.

## 7. NEW BUSINESS

### 7.1 AMENDMENTS TO THE REGULATIONS

See appendix 1.

The Notices of amendment 1 and 2 were voted on as a group and were adopted unanimously.

### 7.2 Protocoles to postpone a game

Patrice Godin explains that the Protocols have been distributed to all the teams in the League.

### 7.3 Gamesheet

Restigouche North is the only community club to use the Gamesheet Inc. platform. For 2024-2025, fees are \$60.00 for C teams and of \$85.00 for competitive teams, for the season.

pour les équipes Compétitives, pour la saison

Patrice Godin dit avoir payé les frais de Gamesheet Inc., pour la saison. Il va donc facturer Restigouche Nord pour leur utilisation de Gamesheet Inc., avec la facturation pour la Ligue.

#### 7.4 Temps de glace et surface de glace

Patrice Godin demande que les personnes responsables des clubs communautaires de vérifier les horaires, pour les parties avec une mention (annulé/cancelled) et aussi le bas des horaires dans la section (**À cédule/To be scheduled**) pour les parties qui doivent être cédulés. Il y en a quelques unes.

Ces parties devraient être cédulées le plus tôt possible et dans un avenir aussi rapproché que possible, car une fois que la neige va commencer, il va y avoir d'autres parties à ré-céduler.

#### 7.5 Information des équipes et date de tournois pour les équipes

On a mis sur le site web le nom, numéro de téléphone et l'adresse courriel des entraîneurs et gérants de chaque équipe.

S'il y a des corrections ou des changements à faire, S.V.P. faire parvenir l'information à Daniel Roussel et aussi à Patrice Godin..

#### 7.6 Bannières de Ligue : Appel d'offre pour les Bannières

Patrice Godin a vérifié les prix des bannières et comme par le passé c'est le fournisseur habituel qui a le meilleur prix.

#### 7.7 Championnats Provinciaux

Patrice Godin dit avoir su qu'il se peut qu'il y ait un changement dans les dates des Championnats Provinciaux. Il semble avoir un conflit de date avec le tournoi SEDMHA en Nouvelle-Écosse. Ce tournoi est très fréquenté par les équipes du Nouveau-Brunswick. Lee Benoit avise qu'une décision sera prise à la réunion des Directeurs de Districts de HNB, le 4 décembre 2024.

#### 7.8 Plannification de la saison 2023-2024, Tournois de fin de saison

L'Exécutif de la Ligue et les Directeurs de la Ligue ont été pris de cours par la décision de HNB de faire participer 4 équipes par niveau et catégories aux Championnats Provinciaux. Il semble que ce serait difficile de mettre sur pied des tournois de fin de saison pour les équipes M 11 de catégories A, B et C.

Patrice Godin says he has paid the fees for Gamesheet Inc. for the season. He will therefore be billing Restigouche North for their use of Gamesheet Inc., with the billing for the League.

#### 7.4 Ice-times per ice surfaces

Patrice Godin asks that the people responsible for the community clubs to check the schedules, for games with the mention (annulé/cancelled), and also the bottom of the schedules in the section (**À cédule/To be scheduled**) for games that must be scheduled. There are a few.

These games should be scheduled as soon as possible and in the nearest future as possible, because once the snow starts, there will be more games to re-schedule.

#### 7.5 Team's information and tournament dates

On the web site, we have put the name, telephone number and e-mail address of the coaches and managers of each team.

If you there are correction or changes to be made, please provide the information to Daniel Roussel and also to Patrice Godin.

#### 7.6 League Banners: Tender for banners

Patrice Godin checked the price of banners and like in the past it is the usual provider that has the best price.

#### 7.7 Provincial Championships

Patrice Godin said he was made aware that there may be a change in the dates of the Provincial Championships. It appears to have a date conflict with the SEDMHA tournament in Nova Scotia. This tournament is very popular with New Brunswick teams. Lee Benoit advises that a decision will be made at the HNB District Directors meeting on December 4, 2024.

#### 7.8 Planning of the 2023-2024 season, Year-End tournaments.

The League Executive and the League Directors were taken by surprise by HNB's decision to have 4 teams participate per level and categories in the Provincial Championships. It seems that it would be difficult to organize end-of-season tournaments for the U11 teams in categories A, B and C.

#### 7.9 Abuse of referees

<p><b>7.9 Abus des arbitres</b></p> <p>Patrice Godin explique au groupe que l'an dernier, suite à des comportements non acceptable, la Ligue a émis une lettre aux joueurs, au personnel de banc et aux spectateurs.</p> <p>Il demande au groupe si ce serait pertinent de distribuer la lettre aux équipes et demander de la faire circuler. Les personnes participant à la réunion sont d'accord pour que la lettre soit distribué aux équipes.</p> <p>Brian Schryer dit qu'à une partie à Boston, il a vu une affiche où il y avait un code QR où on pouvait rapporter des comportements inacceptables.</p> <p>Patrice Godin demande à Brian Schryer et Lee Benoit s'ils peuvent travailler conjointement pour voir si on peut instaurer quelque chose du genre dans les arénas dont se servent les équipes de la Ligue.</p> <p><b>8. DATES DES PROCHAINES RÉUNIONS</b></p> <p>Mardi, 21 janvier 2025  Mardi, 6 mai 2025 – AGA  Mardi, 7 octobre 2025  Mardi, 18 novembre 2025</p> <p><b>9. AJOURNEMENT</b></p> <p>Ayant épuisé les items à l'ordre du jour, la réunion fut ajourné à 20h08.</p>	<p>Patrice Godin explains to the group that last year, following unacceptable behavior, the League issued a letter to players, bench staff and spectators.</p> <p>He asks the group if it would be appropriate to distribute the letter to the teams and ask to circulate it. The people participating in the meeting agree that the letter should be distributed to the teams.</p> <p>Brian Schryer says that at a game in Boston, he saw a poster with a QR code where unacceptable behavior could be reported.</p> <p>Patrice Godin asks Brian Schryer and Lee Benoit if they can work together to see if we can establish something like this in the arenas used by League teams.</p> <p><b>8. DATES OF NEXT MEETINGS</b></p> <p>Tuesday, January 21<sup>th</sup>, 2025  Tuesday, May 6<sup>th</sup>, 2025, AGM  Tuesday, October 7<sup>th</sup>, 2025  Tuesday, November 18<sup>th</sup>, 2025</p> <p><b>9. ADJOURNMENT</b></p> <p>Having exhausted the items on the agenda, the meeting was adjourned at 8:08 pm.</p>
---	---

Secretary -Treasurer  
*Patrice Godin*  
Secrétaire-Trésorier